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Záchrana Svatojánské lípy

Svatojánská lípa, která roste před dobřichovic-
kým zámkem na Křižovnickém náměstí, je beze-
sporu jedním ze symbolů našeho města. Tento 
majestátní strom, který požívá zákonné ochrany, 
neboť byl vyhlášen památným stromem, byl 
zasazen v  roce 1729, současně se třemi dalšími 
lípami a  s  osazením sochy svatého Jana Nepo-
muckého. Svatojánská lípa tedy za 6 let oslaví 
své třísté narozeniny. Bohužel strom se nena-
chází v dobré kondici. V jeho mohutném kmeni, 
který má obvod přesahující 5 metrů, zeje obrov-
ská dutina a  s  ohledem na mohutnou a  těžkou 
korunu hrozí lípě rozlomení kmene. Z  tohoto 
důvodu došlo již v roce 2018 k částečné redukci 
koruny lípy a  strom byl snížen z  původní výšky 
27 m na nynějších cca 20 metrů. Stav kmene se 

však od té doby nadále zhoršoval a z obavy o bez-
pečnost lidí, procházejících pod stromem, bylo 
objednáno komplexní posouzení stavu stromu, 
jehož cílem bylo navrhnout takové řešení, aby 
strom nepředstavoval nebezpečí a zároveň se jej 
podařilo zachránit a  co možná nejvíce mu pro-
dloužit život.

V  prosinci loňského roku se proto nad Sva-
tojánskou lípou sešlo „konsilium“ odborníků na 
dendrologii, statiku stromů a  fytopatologii. Ti 
posoudili strom tahovou zkouškou z  pohledu 
mechanického poškození i  z  pohledu napadení 
dřevokaznými houbami. Bohužel závěr tohoto 
posouzení je, že lípě aktuálně hrozí rozlomení 
kmene, což by znamenalo její okamžitý konec, 
a  navíc to znamená bezprostřední nebezpečí 
pro lidi, nacházející se pod stromem. Z  tohoto 
důvodu je prostor pod lípou nyní ohrazen mobil-
ními zábranami. Součástí odborného posouzení 

lípy je i návrh, jak tento památný strom zachrá-
nit. Jediným řešením je další redukce koruny 
stromu, tentokrát podstatně větší, než ta v roce 
2018. Lípa by měla být zmenšena ze současné 
výšky 20 m zhruba na polovinu. Dle slov Ing. 
Žďárského, který posouzení zpracovával, je však 
strom stále natolik vitální, že i po takto výrazné 
redukci koruny obrazí a bude nadále žít. Na ošet-
ření památného stromu je samozřejmě vydáno 
i  nezbytné rozhodnutí ze strany příslušného 
správního orgánu, jímž je MěÚ Černošice. Zásah 
by měl být proveden ještě letos, a  to v  období 
vegetačního klidu, ideálně ještě koncem ledna či 
počátkem února.

Věřím, že radikální zmenšení Svatojánské 
lípy prodlouží tomuto památnému stromu život 
o  mnoho dalších let a  lípa tak bude i  nadále 
svědkem další historie našeho města.

Petr Hampl

O čem jednala rada města

První zasedání Rady města Dobřichovice pro-
běhlo v  úterý 10. ledna večer; starosta nejdříve 
seznámil radní se stavem plnění nejzávažnějších 
úkolů–informoval, že jedná s majitelem pozemku 
133/2 o možné směně jeho části za stejně velkou 
výměru pozemku 133/1 (dvůr městského úřadu) 
tak, aby mohl být mírně rozšířen vjezd na tento 
dvůr podél budoucí hasičské zbrojnice; dále refe-
roval o  vývoji projektu k  výstavbě centra města 
(další koordinační schůzka s  Ing. arch. Hniličkou 
proběhne v  úterý 31.1) i  finalizace stanoviska 
města k  dokumentaci pro územní rozhodnutí 
týkající se projektu optimalizace trati; k  rekon-
strukci ulic Americká, Zelená, Krátká a  Raisova 
konstatoval, že před koncem roku proběhla 
pokládka živice a  v  současnosti se realizují 
terénní úpravy krajnic; s  ohledem na změnu 
nivelity některých částí komunikací (především 
Americké) bude nutno předláždit několik vjezdů 
a  vstupů na pozemky. Nakonec zhodnotil spo-
lupráci s  firmou Šnajdr, která provádí drobné 
opravy majetku města – proběhla oprava mobi-
liáře (koš, dopravní značka, zahrazovací sloupky) 
u  pneuservisu, pracovníci dodavatele začali 
s opravami dlažby ve městě (chodníky ul. Pražská, 
ul. 5. května); pan Šnajdr a jeho zaměstnanci práci 
aktivně vyhledávají a  spolupráce s  nimi se jeví 
jako velmi dobrá.

Na zasedání rady přijali pozváni projektant 
ČOV Ing. J. Šinták a konzultant města Dobřicho-
vice pro problematiku VaK Ing. L. Novák. Hlavním 
tématem byly možnosti finančních úspor při akci 
Intenzifikace ČOV, jejíž rozpočet je oproti původ-
ním předpokladům města výrazně vyšší; veškeré 
navrhované varianty budou v  nejbližší možné 
době detailně prodiskutovány s  vedením spo-

lečnosti AQUACONSULT; součástí těchto jednání 
pak bude rovněž nastavení procesu řídící a kon-
trolní činnosti města Dobřichovice jako majitele 
vodovodní a  kanalizační sítě vůči provozovateli, 
kterým je společnost AQUACONSULT, a  to na 
základě zásadních výhrad, které má vedení města 
vůči provozovateli zejména v oblastech komuni-
kace a předávání informací o stavu a potřebách 
sítě, ale i cenotvoreb a podkladů k nim, nákupů 
technologií, výběru cenově nevyhovujících sub-
dodavatelů apod.

Radní obdrželi informaci, že dle podle novely 
zákona 406/2000 Sb. o hospodaření s energiemi 
v podobě nového zákon č. 3/2020 Sb., jsou obce 
povinny zajistit pro jimi vlastněné energetické 
hospodářství provedení energetického auditu 
v  případě, že je hodnota průměrné roční spo-
třeby energie energetického hospodářství za 
poslední 2 po sobě jdoucí kalendářní roky vyšší 
než 500 MWh / rok; tato skutečnost se týká 
i města Dobřichovice, jehož roční spotřeba přesa-
huje 750 MWh. Radní se v této souvislosti sezná-
mili s nabídkou společnosti TCG a na základě výše 
ceny uložili tajemníkovi přípravu výběrového 
řízení na provedení tohoto auditu; součástí pod-
mínek pro uchazeče o  zakázku bude zaměření 
energetického auditu zejména na energetickou 
optimalizaci budov v  majetku města (příspěv-
kové organizace, ČOV apod.), úsporu VO či např. 
možnost využití principu komunitní energie. 
V  budoucnu je pak nezbytná spolupráce města 
s konzultantem v oblasti energetiky zejména při 
budování centra města nebo rekonstrukci čistírny 
odpadních vod.

Rada dále schválila cenovou nabídku společ-
nosti Vodohospodářský rozvoj a  výstavba, a.  s. 
na aktualizaci studie proveditelnosti protipo-
vodňové ochrany města Dobřichovice a  odsou-
hlasila jak roční odměny ředitelů ZŠ, MŠ a  ZUŠ, 

tak i  mzdové výměry nastupující ředitelky ZŠ 
Mgr. E. Škvorové a  ředitelky Střediska volného 
času Dobřichovický domek Ing. Radky Alexy 
Ph.D. Rovněž schválila podání žádosti k projektu 
„Vzdělávání žáků a  pedagogů SVČ Dobřicho-
vický domek“ v rámci Operačního programu J. A. 
Komenský; projekt se bude realizovat v období 1. 
1. 2023–31. 12. 2025, výše dotace by měla činit 
2.681.660,- Kč; radní se rovněž rozhodli podpořit 
ZŠ Liteň, kam dochází 6 dobřichovických dětí, 
částkou 10.000,- Kč.

Již několikrát rada jednala o existenci stánků 
na pozemku vedle PlynBoudy (parc. č. 142/1); 
naposledy z  prosincového zasedání rady vzešlo 
stanovisko, že rada trvá na odstranění stánků 
k  31. 12. 2022; tentokrát oslovil Radu města 
Dobřichovice majitel stánku se zmrzlinou 
s  žádostí o  možnost zachování stánku včetně 
návrhu úpravy jeho vzhledu, rada však trvá na 
svém původním rozhodnutí.

Dále rada souhlasila s navrženým sazebníkem 
úhrad za poskytování podle zákona č. 106/1999 
Sb., o  svobodném přístupu k  informacím, ve 
znění pozdějších předpisů i se zápisem výběrové 
komise a  výběrem nového nájemníka k  vyhlá-
šenému záměru pronájmu uvolněného bytu na 
adrese Za parkem 629.

Na závěr rada pověřila tajemníka zveřejněním 
dokumentace k městským grantům pro rok 2023 
s termínem odevzdání 31. 3. 2023.

zapsal -tjmnk-

O čem jednalo 
zastupitelstvo města

Dne 13. 12. 2022 proběhlo 2. zasedání Zastupi-
telstva města Dobřichovice. Nejprve došlo ke 
složení slibu zastupitele města Mgr. Tomášem 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: Zimní pohled na Berounku u zámku. Foto Hynek Moravec
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Knaiblem a  nově jmenovaný zastupitel byl 
zároveň pověřen přijímáním prohlášení snou-
benců o uzavření manželství.

Následoval standardní průběh zasedání 
zastupitelstva – videozáznam i  podrobný zápis 
naleznete na webových stránkách města.

Zastupitelstvo města Dobřichovice na tomto 
zasedání mj. schválilo:

 znění dodatku ke Kupní smlouvě s výhradou 
zpětné koupě, uzavřené mezi Městem Dobři-
chovice a společností Cidrerie s. r. o. dne 15. 3. 
2019; dodatek řeší zánik práva zpětné koupě 
pozemku parc. č. 1882/33 o výměře 1.615 m2

 znění Dodatku č. 1 k Dohodě o vytvoření spo-
lečného školského obvodu s obcí Lety

 udělení příspěvku TJ Sokol Dobřichovice ve 
výši 300.000,- Kč na rok 2023; součástí tohoto 
usnesení byla zároveň deklarace obdobné 
podpory Sokola i  v  následujících letech 
tohoto volebního období

 rozpočet na rok 2023 ve struktuře navržené 
starostou (viz předchozí vydání Informačního 
listu)

 dodatek č. 1 ke statutu Sociálního fondu 
zaměstnanců města Dobřichovice

-tjmnk-

Čipování popelnic

V nejbližších týdnech proběhne v  Dobřichovi-
cích čipování popelnic, ke kterému bude nutná 
součinnost všech, kdo popelnice vlastní. Čipo-
vání proběhne v den svozu (případně v několika 
svozových dnech), s  největší pravděpodobností 
již koncem února, případně začátkem března. 
O  konkrétním termínu čipování vás budeme 
ještě s  předstihem informovat (SMS rozhlasem, 
na webu města, v  příštím IL). Vlastníci popelnic 
budou vyzváni, aby v tento den měli všechny své 
popelnice vysunuty před svými pozemky, a to i ty 
popelnice, které nejsou naplněny a  také popel-
nice na bioodpad. Důvody, proč budou popel-
nice čipovány, uvádíme níže. To, že bude na každé 
nádobě na odpad instalován čip, neznamená, že 
by se měl v  Dobřichovicích letos jakkoli měnit 

systém svozu odpadu, tedy poplatek za svoz 
zůstává stejný (800,- Kč na občana) a svozové dny 
zůstávají též stejné, jako doposud.

Proč popelnice potřebují čipy?
Popelnice jsou a  budou v  členských obcích 
POBERO opatřeny RFID čipem. Čip obsahuje 
adresu a  majitele nádoby a  další důležité údaje 
dle typu svozu, který se v  dané obci provádí. 
Každý čip je specifický, funguje jako otisk prstu 
pro danou popelnici, nebo jako čip psa, takže 
když se nádoba ztratí, lze dohledat majitele. 
Každé svozové auto je vybaveno GPS lokátorem. 
Když někdo popelnici přemístí na jiné svozové 
hnízdo nebo do jiné ulice, okamžitě se změna 
zjistí.

Čipování popelnic není drahé. Jejich 
pořízení nehradí obyvatelé, ale obce. Čip na 
kovové popelnice stojí zhruba 75 korun, připev-
ňuje se nýty. Čip na plastové nádoby stojí při-
bližně 25 až 30 korun. Ten je plastový, velký asi 
jako dvacetikoruna. Není vidět, je zašroubovaný 
přímo do nádoby. Instalaci čipů provádí obce 
samy ve spolupráci s  pracovníkem POBERO, 

PoPlatek ze Psů
  platí držitel psa, tj. osoba, která je přihlá-

šena nebo má sídlo v Dobřichovicích,
  poplatek ze psů se platí ze psů starších  

3 měsíců.
! ohlašovací povinnost: nejpozději do 15 
dnů ode dne vzniku nebo změny poplat-
kové povinnosti.
sazby poplatku ze psů byly sjednoceny 
pro domy i byty:
150 kč za jednoho psa, 
250 kč za druhého a každého dalšího psa 
téhož držitele.
Za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 
let 100 kč, druhý a další pes 200 kč.
Ohlašování a změny zasílejte písemně, 
popř. e-mailem na  
podatelna@dobrichovice.cz

PoPlatek za obecní systém odPadového hosPodářství
(dříve poplatek za komunální odpad)
nová sazba poplatku: 800 kč za osobu či nemovitost za rok.
Poplatníkem je:
1. každá fyzická osoba přihlášená v dobřichovicích, včetně cizinců,
2.  vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci, 

ve které není přihlášena žádná fyzická osoba a která je umístěna na území obce, 
povinnost platit tento poplatek se vztahuje od 1. 1. 2023 také na všechny vlastníky, 
také na PRávnIcké osoby, svĚřenské a JIné Fondy.

ohlašovací povinnost: nejpozději do 15 dnů ode dne vzniku, změny poplatkové 
povinnosti.
osvobození: lze uplatnit pouze u poplatníků uvedených v bodu 1), tj. u přihlášených 
fyzických osob. nárok na osvobození zaniká, pokud poplatník nesplní povinnost 
ohlásit rozhodný údaj pro stanovení osvobození do 15 dnů ode dne vzniku skutečnosti, 
události či změny. Osvobození 3. a dalšího dítěte v rodině není automatické, je NUTNÉ 
vyplnit formulář (viz webové stránky města).
Ohlašování a žádosti o osvobození zasílejte písemně, lze i elektronicky  
na e-mail: homolova@dobrichovice.cz

Platby lze provést hotově, bankovním převodem nebo poštovní poukázkou:
Číslo bankovního účtu Města Dobřichovice: 388029319 / 0800,

VS: 3722 (odpady) nebo 1341 (psi); popř. lze použít přidělený jedinečný 10místný kód.
SS: číslo domu (přihlášené osoby, popř. majitelé domů nebo bytů), NEBO číslo evidenční s předponou 200  

(uvedou pouze majitelé chat bez trvale hlášených osob).
do zprávy pro příjemce vždy uvádějte jméno a příjmení všech osob, za které platíte.

oba poplatky jsou splatné nejpozději do 30. 6. 2023
místní PoPlatky JsoU FoRma danĚ.

Celý text nové Obecně závazné vyhlášky Města Dobřichovice č. 2/2021 o obecních poplatcích naleznete  
na webu města: www.dobrichovice.cz.

InFoRmace o Platbách  
místních PoPlatků za Rok 2023
podle nové obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 o místních poplatcích
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který pomáhá též s  ověřením správné funkce 
čipu a  zavedení čipu do svozového software. 
Tuto činnost i  veškeré služby spojené s  výpo-
mocí při čipování mají obce v  rámci POBERA 
zdarma.

Důvod čipování popelnic je několikerý:
1. Obce v  rámci POBERA často vytváří aglome-

race, srůstají. Auto svážející odpad v  jedné 
ulici projede při tomto svozu klidně katastry 

třech obcí. Aby se náklad na svoz odpadu kal-
kuloval správné obci, tomu pomohou právě 
čipy, které přihlásí tu danou popelnici a  její 
obsah do své obce.

2. Právě pomocí čipů získá obec přesnou infor-
maci o produkci odpadu na svém území. Svo-
zové auto má na výsypce dynamické váhy, 
které zváží každou popelnici zvlášť. Obec 
bude mít přehled o  tom, kolik odpadu se 

z obce reálně vyveze a kolik má skutečně za 
odvoz odpadu zaplatit.
Získáním přesných dat o  množství a  typu 

odpadu lze kontrolovat ceny za svoz a  uložení 
odpadu.

Odcizené nádoby na odpad budou mít 
s  čipem větší šanci vrátit se ke svému majiteli, 
protože čipované nádoby jsou v  celém pásu od 
Černošic až po Tetín.

Redakční rada oznamuje, 
že příspěvky od čtenářů  
bude přijímat v roce 2023 
vždy do 12. dne v měsíci.

První svoz bioodpadu, ter-
míny svozu nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu 
pro první pololetí 2023
První svoz bioodpadu je letos naplánován na 
čtvrtek 16. března 2023; předpokládáme, že 
stejně jako v  loňském roce bude bioodpad 
svážen až do druhé poloviny prosince, konkrétně 
do 21. 12. 2023.

Svozová služba jej bude vyvážet zájemcům 
z předchozích let, noví zájemci mohou kontaktovat 
podatelnu městského úřadu. Informace o případ-
ném označení nádob budou upřesněny začátkem 
března na webových stránkách města, facebooku 
a prostřednictvím služby SMS Infokanál.

Termíny svozu velkoobjemového a nebezpeč-
ného odpadu pro rok 2023 zatím nejsou známy. 

Počet svozů bude zachován jako v  minulých 
letech. O  termínech svozů velkoobjemového 
a  nebezpečného odpadu budeme informovat 
v  následujícím čísle Informačního listu, o  pravi-
dlech svozů VO a  NO a  o harmonogramu umís-
tění kontejnerů pak před každým jednotlivým 
svozem formou sms info a na webových a  face-
bookových stránkách města.

Město Dobřichovice 
vypisuje granty

V kategoriích, které mají za cíl podpořit nové 
aktivity a  nové projekty v  kulturní a  sportovní 
oblasti. Granty budou zaměřeny zejména na děti 
a  mládež, podpořeny však mohou být i  kvalitní 
projekty zaměřené na ostatní věkové kategorie. 
Vybrané projekty získají finanční podporu z  roz-
počtu obce formou grantu.

Granty jsou vypsány na projekty v  těchto 
kategoriích:

 pravidelné vzdělávací a zájmové aktivity typu 
kurzů mimoškolního vzdělávání, zájmových 
kroužků, klubů zaměřených na děti a mládež 
a na občany v důchodovém věku;

 jednorázové kulturní akce (koncerty, festivaly, 
výstavy, divadelní představení, přednášky, 
zájezdy, nové projekty oživující kulturní život 
v Dobřichovicích);

 jednorázové sportovní akce (turnaje, sportovní 
akce zaměřené na děti a mládež, nové projekty 
oživující sportovní život v Dobřichovicích);

 prázdninové aktivity pro děti předškolního 
a  školního věku se zaměřením na ekologic-
kou, estetickou a mravní výchovu; 

 aktivity nebo projekty směřující ke zlepšení 
životního prostředí a  vzhledu veřejných 
prostor v  Dobřichovicích (úklid veřejných 
prostor, projekty zaměřené na květinovou 
výsadbu a  údržbu zeleně veřejných prostor, 
zlepšení pořádku v obci).
Grantového řízení se mohou účastnit fyzické 

i  právnické osoby, organizace, spolky a  sdružení. 
Projekty lze předkládat do 31. března 2023 na 
Městský úřad Dobřichovice, osobně na podatelnu 
nebo poštou, příp. do schránky na budově úřadu. 
Přihlášené projekty se předkládají v  písemné 
formě, pouze na formuláři města a se všemi vyplně-
nými kolonkami; následně je posoudí rada města. 
Formulář je k  dispozici na webových stránkách 
města, případně v kanceláři městského úřadu.

Angličtina pro děti i dospě-
lé v Dobřichovickém domku

Od začátku února začíná 2. semestr kurzů 
a  kroužků angličtiny v  Dobřichovickém domku. 
Rádi přivítáme nové zájemce všech věkových 
kategorií. Můžete se přidat i dříve.

Rozvrh kurzů pro dospělé–zač. 2. semestr 
v týdnu od 6. února 2023

 středa 9:00–10:15 středně pokročilí
 pátek 10:30–11:45 mírně pokročilí II

(římská číslice u kurzů označuje přibližný stupeň 
pokročilosti, čas lze po domluvě mírně přizpůsobit)

Výuka probíhá v  malých skupinkách. Zamě-
řujeme se na praktická i  aktuální témata, cílem je 
především „rozmluvit se“, porozumět slyšenému 
a občerstvit gramatiku. Učební texty s poslechy jsou 
doplňovány aktuálními internetovými materiály 
v angličtině. Cena za lekci je aktuálně 165,- Kč za 75 
min. (při počtu 4 a více studentů)–může se změnit.

Vždy můžete počítat s  ukázkovou lekcí 
zdarma. V případě potřeby se učíme on-line.

 AJ hrou a písničkou pro děti–začíná 2. semestr 
7. února

 úterý 13.15–14.15 začátečníci–cca 1.–2. třída
 úterý 14.50–15.50 mírně pokročilí–cca 3.–4. třída

Za pomoci interaktivních cvičení, písniček, 
básniček, herních aktivit, sledování videí a  čtení 
se děti seznámí se základní slovní zásobou a jed-
noduchými větami, čímž snadněji a  přirozeně 
objeví nový jazyk. V  případě potřeby výuka 
probíhá přes internet. Cena za pololetí je 2.200,- 
Kč při 4 a  více dětech. Převádění dětí ze školní 
družiny do DoDo a zpět zajištěno. Více informací 
na: https://www.dobrichovickydomek.cz/jazyk/
aj-pro-dospele/ https://www.dobrichovickydo-
mek.cz/jazyk/hratky-s-aj/. Kontakt na lektorku: 
Zora +420 776 028 441. Těšíme se na Vás!

Z.S.

Nový taneční kroužek v DoDu

S novým rokem přichází i  nový kroužek 
v  Dobřichovickém domku. Oblíbená lektorka 

Míša Tláskalová alias Zrzečka, kterou už děti 
znají z  kroužku Street Dance, otevírá taneční 
kroužek s  názvem „Showdance A  Ballet“. 
Kroužek je určen pro děti od 5 do 12 let, tré-
ninky budou probíhat od 7. února každé úterý 
od 14.30 do 15.30 v  tanečním sále v  1. patře. 
Přihlašovat se můžete na našich webových 
stránkách.
Co říká Míša o  svých lekcích? „Moje představa 
o  trénincích s  dětmi je taková: hlavně ať je to 
baví, ať se hýbou a  ať tančí rády a  je jedno jak! 
A já se k nim budu vždy chovat s vědomím, že pro 
někoho znamenají celý svět.“ Přijďte se přesvěd-
čit, první ukázková hodina je zdarma.

Libuše Stupavská, www.dobrichovickydo-
mek.cz

Výstava Betlémů

Stejně jako o  loňských vánočních svátcích, tak 
i  letos jsme měli možnost navštívit v  křižov-
nickém zámečku nádherné historické betlémy 

Domácí zpravodajství

Zajímavosti
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s mnoha biblickými postavami. Většina betlémů 
pocházela ze sbírky Františka Běhounka, který 
je vyráběl podle předlohy Wáclawa Moraka 
z  přelomu 18. a  19. století. Největší pýchou 
výstavy byl zapůjčený betlém rodiny Petrak 
z  Liebenau, dnešních Hodkovice na Mohelkou 

na Liberecku z  let 1820–1840. Výstava uchvá-
tila mnoho návštěvníků i  díky poutavému 
vyprávění o  biblických postavách z  úst pana 
Běhounka nebo paní Janouškové z  Infocentra. 
Během ledna a února budou v zámku ještě pro-
bíhat na betlémech drobné opravy a  na další 
část výstavy se můžeme těšit během velikonoč-
ních svátků.

as

Beseda s Clarou Lewitovou 
O síle bude ve čtvrtek  
2. března od 18:00 na 
zámku
Nadační fond Karla Lewita pořádá další setkání 
s  Clarou Lewitovou, tentokrát se těšíme na 
hovory „O Síle“. Clara při pravidelných bese-
dách v Dobřichovicích přednáší vždy na „běžná“ 
životní témata, taková setkání navštěvují jak laici, 
tak studenti fyzioterapie, ale i zkušení odborníci. 
Všichni jsou vítáni.

Tatínek Clary, pan profesor Lewit, byl znám 
svými citáty a  jedním takovým je věta „Síla je 
od toho, aby se nepoužívala.“ Platí to v  oboru 
fyzioterapie, ale umíme si představit i  životní 
momenty, které výrok vystihuje... Přijďte pobe-

sedovat, nebo jen poslechnout, jak se v  životě 
nepředřít.

Přihlašování: SMS na 776277047 nebo  https://
forms.gle/iGaxXfBbH1Yai1YY6

Za Nadační fond Karla Lewita srdečně zve
Hanka Šmejkalová a Petra Nováková

Pomozme Agátě s Jakubem 
najít důstojné bydlení

Agáta s Jakubem jsou maminka se synem, kterým 
život nenadělil zrovna lehkou cestu. Jakub se již 
od dětství léčí s  duševním onemocněním, díky 
kterému se neobejde bez větší každodenní 
podpory. Jeho největší oporou v životě je právě 
jeho matka. Tato péče je velmi náročná, ale 
společně mnoho zvládnou. Bohužel však v  létě 
Agáta přišla o podporu ze strany partnera, který 
se s  ní rozešel a  v  té souvislosti také o  střechu 
nad hlavou. Zůstaly jen dluhy, které měl bývalý 
partner paní Agáty splácet, ale… Čeho je moc, 
toho je příliš, a tak se všechny tyto události pode-
psaly i na Agátině duševním zdraví.

V  tuto chvíli jsou oba již delší dobu klienty 
Centra sociální rehabilitace Náruč, kde mají 
pevnou oporu. Základem pro to, aby se mohli 
odrazit ode dna, je ale stabilní a důstojné bydlení. 
Jejich jediným příjmem je v  tuto chvíli Jakubův 

invalidní důchod a z něj lze těžko zaplatit běžné 
tržní nájemné, kauce a  ještě mít alespoň něco 
málo na živobytí.

V úterý 13. prosince se proto uskutečnil v čer-
nošickém Club Kině benefiční koncert právě 
pro Agátu s  Jakubem. Na jejich podporu zahrála 
skupina USB band a celou akci zaštítila organizace 
Revenium. Bohužel se přímo na koncertě nevy-
bralo tolik peněz, kolik by bylo třeba. Stále ale 
zůstává možnost zaslat peníze na účet spolku Reve-
nium 115-5689490267/0100. Variabilní symbol je 
datum koncertu: 13122022. Všechny peníze, které 
se na tomto účtu pro Agátu s Jakubem vyberou, 
budou použity výhradně na zaplacení kauce na 
byt a případně předplacení nájemného.

Důstojné a bezpečné bydlení je základem pro 
to, aby se příběh Agáty a Jakuba mohl zase začít 
vyvíjet směrem k plnohodnotnému a kvalitnímu 
životu.

Děkujeme za každý, i malý, příspěvek.
Centrum sociální rehabilitace Náruč

www.spoleknaruc.cz

Babí léto

Přípravy na XVII. Všesokolský slet 2024 jsou již 
v plném proudu. Ženy a dívky z T. J. Sokol Dobři-
chovice se poprvé účastnily přípravného nácviku 
hromadných skladeb. Byly jsme osloveny autor-
kami skladby Babí léto Štěpánkou Sadílkovou 

a Terezou Kosíkovou z T. J. Sokol Horoměřice, zda 
bychom se nezapojily do nácviku jejich skladby 
pro ženy. Od konce srpna do listopadu se nás 
13 žen a  dívek pravidelně 1x týdně scházelo 
k nácviku v malém sále sokolovny v Dobřichovi-
cích. Den D byl v sobotu 26. 11. 2022, kdy se v T. 
J. Sokol Královské Vinohrady v Praze konalo Pra-
covní předvedení všech 12 hromadných skladeb. 

Celkem se akce zúčastnilo 900 cvičících od dětí 
po seniory. Skladbu Babí léto předvedlo celkem 
72 cvičenek (Dobřichovice, Černošice, Horomě-
řice, Dejvice, Liberec, Bratronice, Královské Vino-
hrady). Děkuji všem zúčastněným za odvahu 
a chuť se pustit do něčeho neznámého. Od září 
2023 rády přivítáme mezi sebe další zájemkyně.

IN

Příspěvky čtenářů

Vánoční výstava betlémů na zámku

Agáta s Jakubem v Centru sociální rehabilitace Náruč

Clara Lewitová z Nadačního fondu Karla Lewita

Sport
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Zprávy z volejbalu

Po seznámení s posledními výsledky všech našich 
družstev uvedeme přehled jejich lednových 
a  únorových utkání, která sehrají na domácích 
hřištích.

Muži A, 1. liga
V posledních dvou utkáních loňského roku (16. 

a  17. prosince) zvítězili doma 3:2 nad ČZU a  3:0 
nad Libercem. V  tabulce jsou zatím na druhém 
místě za vedoucími Bučovicemi, před třetí Blue 
Ostravou. Shodou okolností právě s těmito dvěma 
družstvy budou hrát doma 27. a 28. ledna; končí 
10. a 11. února ve V. Meziříčí a v Brně.

A na závěr gratulace: naše mužské Áčko se na 
přeboru ČOS umístilo na skvělém druhém místě!!!

Ženy A, 1. liga
V posledních prosincových utkáních hrály 

v  Hradci Králové, kde 16. 12. zvítězily 3:0, ale 
v odvetě 17. 12. prohrály 2:3. V tabulce své skupiny 
obsadily s  náskokem devatenácti bodů první 
místo a spolu s druhým Prostějovem a třetím Žiž-
kovem postoupily do skupiny finálové, v  níž se 
zápasy z  jednotlivých skupin započítávají. Naše 
děvy budou hrát: 13. a 14. ledna v Rudolfově, 20. 
a 21. ledna doma s Jabloncem, 27. a 28. ledna ve 
Střešovicích, 3. a  4. února doma s  Rudolfovem, 
17. a 18. února v Jablonci, 24. a 25. února doma 
se Střešovicemi. Doufáme, že se našim děvčatům 
loňské prvenství podaří obhájit.

Muži B, KP 1. třídy
V tabulce jsou zatím na 5. místě za vedoucími 

Roztoky. Doma budou hrát 14. ledna se Zručí 
nad Sázavou, 11. února s Nymburkem, 25. února 
s Vlašimí a 18. března s Roztoky; končí 25. března 
v Benešově.

Připomeňme si ještě, že soutěže hrané na ven-
kovních hřištích začínají 22. dubna, což se týká 
pouze ženského Béčka a mužského Céčka.

Všem našim družstvům přejeme zdar a úspěch 
nejen ve volejbale!

HgS

17 medailí pro ASK DIPOLI 
aneb Halová sezóna začala

Do halové sezóny atleti ASK Dipoli vstoupili 
velkým vítězstvím na Mistrovství kraje. Čeká je 
Mistrovství ČR a další důležité závody, ze kterých 
určitě přivezou další a další medaile.

K úspěchu mladých atletů přispěla i  sou-
středění na Veletově, v  příjemném sportov-
ním centru, kam nově klub začal s  dětmi jezdit. 
V  novém pololetí klub přivítá další atlety, kteří 
mají možnost si trénink zdarma vyzkoušet.

Halová sezóna začala pro atlety ASK Dipoli 
velmi příjemně. Většina atletů, co vstoupila 
do kategorie dorostu a  vyšších kategorií, 
začala halovou sezónu krajským mistrovstvím 
v  atletické hale v  Praze na Stromovce. Na 
závodech se atletům dařilo. Ze závodů si přivezli 
17 medailí a  řada z  nich překonala své osobní 
halové rekordy. Většina z  nich si svými výkony 
zajistila účast na Mistrovství ČR, na který se teď 
aktivně připravují, v  podstatě každý den. Atleti 
ze staršího žactva, dorostu a  vyšších kategorií 
mají možnost s trenéry ASK Dipoli trénovat každý 
den, dle svých časových možností. Kdo se chce 

Kultura u nás i v okolí
Ženy a dívky z T. J. Sokol Dobrichovice se připravují na XVII. Všesokolský slet
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v rámci tréninku věnovat konkrétní atletické dis-
ciplíně, může se s trenéry domluvit na individiu-
álním tréninku. Důležitou přípravou na halovou 
sezónu byla nově i  soustředění ve sportovním 
centru Veletov, kde je skvělé halové atletické 
zázemí. V halové sezóně nás čeká několik důleži-
tých závodů, včetně Mistrovství republiky všech 
kategorií. Jak si na závodech vedeme, můžete sle-
dovat na našich stránkách askdipoli.cz nebo na 
facebooku, kde pravidelně zveřejňujeme vše, co 
se aktivit klubu týká.

Zároveň v  novém pololetí chceme pozvat 
všechny sportovní nadšence vyzkoušet si trénink 
zdarma. Rodiče malých zájemců mají možnost 
přijít se podívat na trénink, aby viděli, jak trenéři 
s  dětmi pracují. Je dobré vidět, jaký je přístup 
trenérů, kteří jsou pro radost dětí z tréninku velmi 
důležití. Ano, je důležitá i  disciplína, schopnost 
naslouchat tomu, co trenér zrovna říká, a  pro 
mnoho malých dětí je náročné udržet pozornost. 

Ale většina z  nich si brzy zvykne a  na tréninky 
chodí s  nadšením. Rodiče by si ale měli uvědo-
mit, že spodní věková hranice přijetí dítěte je 
skutečně pět let. Tato hranice je pro nás velmi 
důležitá, neb mladší děti, i když jsou třeba šikovní 
a  dokážou třeba i  pozornost udržet, nemohou 
svým starším kamarádům na tréninku stačit 
fyzicky, a odrazuje je to od návštěvy dalších tré-
ninků, což je velká škoda. Horní věková hranice 
pro návštěvu tréninků rozhodně není určena. 
Zkrátka kdo chce, může přijít si s  námi zatréno-
vat. Přivítáme zájemce o sportování jako takové, 
neb trénování nás baví a  těšíme se na každé 
nové výzvy. Přijďte mezi nás, nebojte se, tréninky 
budou přizpůsobeny Vašim dovednostem a fyzic-
kým možnostem. Nejde nám o výkony, ale o  to, 
aby vás sportování bavilo.

Seznam medailistů z krajského mistrovství:
Atleti přivezli 17 medailí:
1.místo– Klára Zbožínková (60 m př. / 8.51 s), dorostenky

1. místo–Kateřina Siebeltová (60 m př. / 9.00 s), ženy
1. místo–Kristian Behenský (skok vysoký / 181 cm), dorostenci
2. místo–Kateřina Siebeltová (200 m / 25.65 s), ženy
2. místo–Mikuláš Mutinský (400 m / 51.23 s), junioři
2. místo–Klára Zbožínková (skok daleký / 543 cm), dorostenky
2. místo–Ema Zábranská (400 m / 63.19 s), juniorky
2. místo–Adam Koukal (3000 m / 10:19.51 min.), dorostenci
2. místo–Jakub Pietrula (3000 m / 10:12:30 min), st. žáci
2. místo– 4x200m Půbal, Konečný, Behenský, Hlavička  

(1:36.42 min.), junioři
2. místo– 4x200m Siebeltová, Zábranská, Hanley, Zbožínková 

(1:46.51), ženy
2. místo–Matyáš Urban (3000m / 9:09.53 min), junioři
2. místo– Vendula Petřinová (3000 m / 12:27.85 min), 

dorostenky
2. místo–Anežka Marcová (1500 m / 5:36.25 min.), dorostenky
3. místo–Kristian Behenský (60m př. / 8.54s), dorostenci
3. místo–Kristian Behenský (vrh koulí / 13.87 m), dorostenci
3. místo–Filip Konečný (vrh koulí / 10.53 m), junioři

HŠ

Jazz Elements vystoupí 
9. února s poctou Zuzaně 
Navarové
Jazz Elements je kapela mladých muzikantů, která 
hraje od roku 2017, a  díky velkým úspěchům 
koncertují po celé republice. V  posledních dvou 
letech se zaměřili převážně na projekt „Pocta 
Zuzaně Navarové“, s  kterým v  Dobřichovicích 
právě v  roce 2017 prvně vystoupili. Od té doby 
jsme je mohli slyšet i na dalších dobřichovických 
akcích, naposledy na posledním listopadovém 
Mostovém plese. Po dobu svého působení se 
jejich repertoár stále proměňuje a kapela se ráda 
pouští stále do těžších kousků od kapel Nerez 
a  Koa, ačkoliv písně jako Já s  tebou žít nebudu 
nebo Kočky stále zní na každém jejich koncertě. 
Zpěvačka Barbora Červinková rozená Šedivá je 
absolventka VOŠ Jaroslava Ježka a  Pražské kon-
zervatoře, známá nejen z divadla Semafor, či jako 
sólistka orchestru Karla Vlacha, ale i jako dabérka 
ve filmových rolích Rebelka, Popelka a  dalších. 
Koncert proběhne ve čtvrtek 9. února od 19:30 
v  pivnici U  Věže na zámku a  vstupenky již nyní 
můžete kupovat v knihovně či Infocentru.

as

Beseda o expedici 
na Zambezi

Kulturní centrum Dobřichovice Vás srdečně zve 
na povídání o  pětidenním sjezdu jedné z  nej-
těžších řek světa, plné ohromných peřejí s velmi 
poetickými a  mnohdy příznačnými názvy (např. 
Against The Wall – Proti zdi, Commercial Suicide 
– Komerční sebevražda, Devil´s Toilet Bowl – 
Ďáblova toaletní mísa nebo Overland Truck 
Eater–Požírač dálkových kamionů). Na řece plné 
nebezpečných krokodýlů a  hrochů prožil pro-
fesor pacovského gymnázia Jiří Topič spoustu 
adrenalinových zážitků, o které se s námi podělí 
na besedě 23. února od 18:00 ve Fürstově sále. 

Kultura u nás i v okolí
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Můžeme se těšit na vyprávění o  autentických 
setkáních s  domorodci ze Zambie nebo Zim-
babwe a putování po nejstarším národním parku 
Afriky. Celé povídání je připraveno na devadesát 
minut. Nenechte si ujít setkání s úžasným vypra-
věčem, sportovcem a prima člověkem.

as

Divadlo Kukadlo zahraje 
pohádku O víle Květince

26. února v 16:00 se rodiče s dětmi mohou vypra-
vit do dobřichovického Fürstova sálu, kde uvidí 
hudební pohádku o  tom, co se stalo na louce, 
a  kterak všichni broučci kopretinám pomáhali. 
Kamarádi Brouk a Brouček se snaží pomoci postiže-
ným rostlinkám a broučkům polámaných autem, 
které vjelo na louku. Mrzutému krtkovi vadí, že 
rozruch na louce ruší jeho klid. Když unavený 
Brouček na chvíli usne, zdá se mu, že je neštěstí 
druhých lhostejné i  ostatním. Ve skutečnosti ale 
všichni pomáhají, jak umí, dokonce i  krtek, který 
pomocí nových brýlí konečně vidí. Dětem se zjeví 
víla Květinka a  prozradí jim, jaké zázraky mohou 
na louce spatřit. Toto je stručný děj pohádky, jejíž 
autorem je Jeremiáš Polcar, který k pohádce složil 
i hudbu a namaloval krásné kulisy.

as

Čtení ze starých čítanek 
z časů císařství

Číst a vyprávět o starých knihách vesele i vážně 
bude Alena Šarounová v  úterý 7. února v  18:00 
v Dobřichovickém domku. Přijďte si prohlédnout 
staré texty, posoudit obraz císaře v  čítankách 
z  19. století a  zavzpomínat na mnohá přísloví, 
která nabádala dítky školou povinné k mravnosti. 
K  nahlédnutí budou i  starodávné pedagogické 
materiály, které by mohli zaujmout i  současné 
učitele ze základních škol.

as

Dobřichovická divadelní 
společnost chystá Naše 
furianty
Milí diváci a  přátelé našeho divadla, na začátku 
každého nového roku se i my ohlížíme a přemýš-
líme, co přinesl uplynulý rok. A můžeme říct, že 
rok 2022 byl znovu bohatý na divadelní i jiné kul-
turní zážitky v našem okolí.

Rozhodně jsme nezaháleli. Na jaře jsme před-
stavili Velikonoční hru. Tak jako každý rok jsme 
v  létě uspořádali Dobřichovické kulturní léto, 
během něhož jste si mohli užít nejen pohádku 
Byl jednou jeden král v režii Lucky Kukulové, ale 
i další divadla, koncerty a filmy v letním kině. Před 
Vánoci jsme pak tradičně uvedli Vánoční hru.

A teď už je před námi nová výzva: hra Naši furi-
anti, kterou připravují Lucka Kukulová a  Dušan 
Navařík. Premiéru plánujeme na začátek letního 
Dobřichovického kulturního léta. V  plánu jsou 
samozřejmě i další hry, koncerty a filmy.

Děkujeme vám za přízeň a  podporu a  za to, 
že vás Dobřichovická divadelní společnost stále 
může bavit! Váš smích a  potlesk je pro nás tou 

Dobřichovice

Vánoční hra DDS
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nejlepší odměnou. Do nového roku 2023 vám 
přejeme hodně štěstí a zdraví a těšíme se na nová 
divadelní setkávání.

Za Dobřichovickou divadelní společnosti 
principálka Lucie Hochmalová

Poděkování ochotníků

Vážení diváci a příznivci našeho divadla,
děkujeme vřele za Vaši dosavadní přízeň!  Do 
nového roku Vám přejeme hodně zdraví, štěstí, 
pohody, klidu a míru, a také mnoho inspirativních 
uměleckých zážitků. Již teď pro Vás připravujeme 
nová divadelní i  hudební překvapení, máme se 
společně na co těšit!

Kateřina Filla Věnečková
Dobřichovická divadelní společnost

Krajané v Kansasu – setkání 
a diskuse s Hayley Piroutek

22. února v 18:00 Vás srdečně zveme na povídání 
o  potomcích českých a  moravských přistěho-
valců/kyň v americkém Kansasu s Hayley Piroutek, 
studentkou Kansas State University z  partner-
ského města Dobřichovic, Manhattanu. Rodačka 
z kansaského Belleville, Hayley Piroutek, studuje 
management hotelnictví na Kansas State Univer-
sity v Manhattanu. V roce 2019 získala titul České 
a slovenské miss Kansasu jako hrdá členka české 
komunity, která se v Kansasu utvořila na konci 19. 
století. Hayley nám popovídá o historii a součas-
ném životě kansaských Čechů a  Češek a  o part-
nerském Manhattanu.

Tomáš Knaibl

Maškary mají sraz na 
Poberounském masopustu

Tradiční akce se v  Zadní Třebani bude konat 
v sobotu 18. února.

Třiačtyřicet let už se v novodobé historii Zadní 
Třebaně na Berounsku koná vyhlášený Poberoun-
ský masopust. Nepřetržitě–maškary malebnou 
obcí na pravém břehu řeky Berounky obcházely 
i  v časech nejtvrdšího covidového lockdownu. 
Letos se snad žádných omezení bát nemusíme, 
program se zase chystá v plné parádě – s muzi-
kanty, tanečníky, divadlem, stylovým jarmar-
kem i  oblíbenémi zabíjačkovými pochoutkami. 
A nedělním dětským karnevalem. Program Pobe-
rounského masopustu,

který patří mezi největší akce svého druhu 
v  celém Středočeském kraji, začne poslední 
masopustní sobotu, tj. 18. února, na návsi v Zadní 
Třebani od 8.00 stylovým staročeským jarmar-
kem. Kromě výrobků řemeslníků budou k dostání 
preclíky, perníky, koláče, trdla, sýry, pečené maso, 
medovina… A koblihy, symbol masopustu–samo-
zřejmě. Prodejců doslova z  celé republiky se při-
hlásily tři desítky. Děti se budou moci svézt na 
koních, dospělé určitě potěší tradiční zabíjačkové 
pochoutky či bohatá masopustní tombola. Počí-
naje 10.00 hodin se na improvizovaném jevišti 
v  podobě valníku představí: staropražská kapela 
Třehusk, dětská lidová muzika Notičky, taneční 
skupina Proměny, pěvecký Třebasbor nebo ochot-
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níci z osovského spolku KOS s masopustní fraškou. 
Nakonec bude symbolicky pochován Masopust 
a  oceněny ty nejnápaditější maškary. K  účasti 
v soutěži o nejhezčí či nejoriginálnější převlek jsou 
samozřejmě zváni všichni, místní i přespolní. Poté 
se vydá na obchůzku obcí průvod v čele s kapelou 
a kvartetem »hlavních« postav: medvědem, med-
vědářem, policajtem i  Masopustem–Bakchem. 
Všichni budou ochutnávat koblihy, škvarkové 
placky, uzené maso, pálenku a další dobroty, které 
pro ně připraví místní hospodyňky a  hospodáři. 
V roce 2020 pohoštění průvodu nabídlo rekordních 
45 (!) domácností, loni, po covidu, jich bylo osmatři-
cet. Uvidíme, jak štědří a pohostinní budou Zadno-
třebaňští letos. Po skončení průvodu (cca od 19.30) 
se ještě ve Společenském domě v  Zadní Třebani 
bude konat sousedské posezení s muzikou. Násle-
dující den, tj. v neděli 19. února, masopustní oslavy 
vyvrcholí dětským karnevalem. Od 14.00 ve Spo-
lečenském domě Zadní Třebaň malé návštěvníky 
čeká masopustní tombola, hry, soutěže i  spousta 
cen. Těch nejhodnotnějších se dočkají nejorigi-
nálnější masky. O muziku se postará staropražská 
kapela Třehusk a DJ Sunny.

Další info na www.nasenoviny.net
mf

Dobřichovická 
kultura  
v únoru 2023
Výstavy
Na zámku

V únoru budou probíhat na zámku 
opravy betlémů pro budoucí 
velikonoční výstavu betlémů.

Tradiční masopust v Zadní Třebani Elizabeth Lohninger  v Club kině Černošice

Hudební skupina The Daybreakers z Velké Británie vystoupí v Klub kině Černošice 4. března ve 20:00

Šansoniérka Zlatka Bartošková vystoupí v 26. 2. v Řevnickém zámečku
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

ČERNOŠICE

Odbor kultury MěÚ Černošice
Tel: 251641116 nebo 602-200817, mail: kultura@
mestocernosice. http://www. mestocernosice.cz

Lohninger / Clarke Quartet–vocal jazz z  New 
Yorku vystoupí v  Kino klubu Černošice 20. 
února ve 20:00
Cenami ověnčená americká zpěvačka rakous-
kého původu Elisabeth Lohninger je prová-
zena přívlastky jako „emotivní“, „vzrušující“, 
„oslnivá“, či „inspirující“. S  pianistou Walterem 
Fischbacherem spolupracuje již 15 let a kromě 
pravidelného vystupování v  newyorských 
hudebních klubech navštěvuje často i  Evropu. 
Vůbec poprvé se newyorská jazzová zpěvačka 
Elisabeth Lohninger a baskytarista Bridgeport/
Connecticut Steve Clarke spojili na evropské 
turné. K  nim se připojují pianista Walter Fis-
chbacher a bubeník Alex Bernath.Steve Clarke: 
Jazzový baskytarista z Bridgeportu v Connecti-
cutu. Doposud vydal devět sólových alb a  58 
alb s  dalšími umělci. Na jeho albu New Begi-
nnings hostuje též Mike Stern. Steve koncertuje 
pravidelně v  USA i  Evropě. Clarkovi přirozeně 
plynoucí kompozice obsahují mnoho ucho-
pené fusionové inspirace, a jeho hudbu dotváří 
plný tón a slapovací technika. Město Černošice 
Vás srdečně zve v  pondělí 20. 2. od 20.00 do 
Club Kina na tento jedinečný koncert. Vstupné 
v předprodeji na sms ticket za 200 Kč na místě 
pak za 250,- Kč.

The Daybreakers (UK)
Město Černošice Vás srdečně zve v sobotu 4. 3. 
od 20.00 do Club kina na londýnskou kapelu 
The Daybreakers. Kluci jsou rychle se rozvíjející, 
proud času ohýbající bluesrockeři z  východ-
ního Londýna. Ze svých nástrojů vysílají melan-
cholické zvuky The Doors a  Fleetwood Mac 
a zároveň evokují odstíny The MC5 a Thin Lizzy. 
THE DAYBREAKERS byli založeni skladatelem, 
kytaristou a  zpěvákem Aidanem Connellem, 
který převrátil londýnský klubový život a setřásl 
ze sebe opotřebovanou stereotypní škatulku 
„černého bluesmana“. THE DAYBREAKERS nejsou 
žádní těžkopádní puristé, na svou hruď dokáží 
přivinout jak samply a avantgardu, tak i tanečně 
orientovaný a  kultivovaný poprock. Rytmická 
sekce totiž groovuje díky preciznímu „mortown-
skému“ basákovi Conoru Cotterillovi a  rockově 
pevnému rytmu bubeníka Maxe Revella. Klasické 
rockové trio dle vzoru Hendrixe nebo Cream ztě-
lesňuje zdánlivý paradox těsného,   ale uvolně-
ného spojení tří hudebníků. Jejich neortodoxní 
přístup a překračování rockových norem je odli-
šuje od jiných bluesrockových seskupení a  při-
tahuje tak i  mezigenerační fanoušky, nadšené 
jejich svěžím a  neotřelým pohledem na rocko-
vou zlatou éru 60. a 70. let. THE DAYBREAKERS si 
to rozdali (spolu i s publikem) na pódiích mnoha 
britských a  evropských festivalů a  klubů, mají 
ze sebou i své první americké turné. Mezi jejich 
velké fanoušky se počítají i takové rockové cele-
brity jako jsou Jeff Beck a Jimmy Page. Vstupné 
v předprodeji na sms ticket za 215,- Kč na místě 
pak 250,- Kč.

Pb

Další kulturní akce
Úterý 7. února od 18:00 
v DoDo 
Čtení ze starých čítanek 
z časů císařství

Povídání s Alenou Šarounovou o starých 
knihách. Výchova dívek k mravnosti, 
císař v čítankách, rady rodičům, 
opravdoví kantoři.
Pořádá KC Dobřichovice

Čtvrtek 9. února od 19:30 
U Věže
Jazz Elements – Pocta 
Zuzaně Navarové

Předprodej v Infocentru 250,- a 200,- Kč. 
Hudební uskupení hraje v nejvěrnějším 
podání písně kapel Nerez a Koa.  
Pořádá KC Dobřichovice.

Středa 22. února od 18:00 
v sále Dr. Fürsta 
Krajané v Kansasu

Setkání a diskuse o české menšině 
v Kansasu s Hayley Piroutek, studentkou 
Kansas State University. Osobně bude 
překládat Tomáš Knaibl. Pořádá Město 
Dobřichovice.

Čtvrtek 23. února od 18:00 
v sále Dr. Fürsta
Beseda raftem po 
Zambezi

S cestovatelem a profesorem pacov-
ského gymnázia Jiřím Topičem. Vyprá-
vění o autentických setkání s domorodci 
Zambie, Zimbabwe a o putování po nej-
starším národním parku Afriky. Vstupné 
100,- Kč. Pořádá KC Dobřichovice.

Neděle 26. února od 16:00 
v sále Dr. Fürsta
Divadlo Kukadlo zahraje 
pohádku O Víle květince

Hudební pohádka o tom, co se stalo 
na louce a kterak všichni broučci 
kopretinám pomáhali. Vhodné pro děti 
od tří let. Vstupné 80,- Kč. 
Pořádá KC Dobřichovice.


